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J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 

Amely készült Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testületének 2009. 
október 22. napján délután 16.00 órakor megtartott soros, nyílt képviselı-testületi 
ülésén 
 
Az ülés helye: Királyhegyes Község Önkormányzat tárgyalóterme 
 
Jelen vannak: 
 
Horváth Lajos    polgármester 
Dávid József     képviselı 
Juhász Csaba    képviselı 
Horváth Lajosné    képviselı 
Kurunczi Mihály   képviselı 
Miklós Imre    képviselı 
 
Igazoltan távol van: 
Katona István    alpolgármester 
Kiss Ferenc    képviselı 
 
Tanácskozási joggal megjelent: 
 
Benákné Bárdi Ilona   körjegyzı 
Kádárné Kovács Edit   Iskola tagintézmény vezetı 
Stranszky Jánosné    Óvoda tagintézmény vezetı 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Köszöntöm a megjelent önkormányzati képviselıket és a 
napirendek elıadóit. Megállapítom, hogy a képviselı-testület határozatképes, 8 fıbıl 6 fı van 
jelen 75 %-os részvétel. A mai képviselı-testületi ülést megnyitom. Jegyzıkönyv 
hitelesítınek felkérem Dávid József valamint Miklós Imre képviselıket. Javaslatot teszek a 
meghívóban szereplı napirendi pontokra. Van-e más javaslat a testület részérıl? 
 
A napirendhez kapcsolódóan más javaslat nem hangzott el.  
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (6 igen) 

szavazattal elfogadta a napirendi pontok megtárgyalására tett javaslatot. 

 
108/2009.(X.22.)Öh. 
Tárgy: A képviselı-testület napirendjének elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a 2009. október 22. napján tartott 
testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint határozta meg: 
 
Napirend: 
 
1./ Polgármesteri tájékoztató 
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     Elıadó: Horváth Lajos polgármester 
 
2./ Tájékoztató az adóbevételek és az átengedett bevételek alakulásáról 
     Elıadó: Benákné Bárdi Ilona körjegyzı 
 
3./ Elıterjesztések 
 
4./ Kérdések, Interpelláció 
 
5./ Egyebek 
 
 
I. napirendi pont 
Polgármesteri tájékoztató 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Szeptember 18-án a Tőzoltóság 125 éves ünnepségén vettem 
részt Makón. A Tőzoltóság azon intézmény amely megelégedésre dolgozik. Nagyon 
színvonalas ünnepséget tartottak. Szeptember 18-án a térségi nyugdíjas egyesületek 
találkoztak Királyhegyesen. Kb. 170 fı volt a környezı településekrıl.  
Szeptember 19-én Kiszomboron falunap volt, ahol részt vettem.  
Szeptember 25-én közmunka zárást tartottunk. Az elsı 90 nap lezárásaként.  
Szeptember 28-án tárgyaltam a biztosítóval és villám okozta kár miatt kárigényt jelentettem 
be. 
Október 1-ével település ırt állítottunk be a megnyert támogatás segítségével. A település ıri 
tisztséget Dávid József képviselı úr tölti be. A település ır foglalkoztatásához az igényelt 
támogatást teljes mértékben megkaptuk. 
Október 8-án a TIMÁ-nál a belvízvédelmi rendszerek felülvizsgálatán vettem részt.  
Október 8-án az Ivóvízminıség-Javító Programról volt egyeztetés, amelyrıl az októberi 
rendkívüli testületi ülésen tájékoztattam a képviselı-testületet. 
Október 15-én megkezdıdött az Óvoda felújítása.  
Október 15 és 17 között a Makó Térségi Víziközmő Rt. szakmai kirándulásán vettünk részt a 
körjegyzı asszonnyal. Olyan településekre látogattunk el, ahol már megvalósult az 
ivóvízminıség-javító program. Királyhegyeshez hasonló településnél láttam, hogy 28 millió 
forintért tisztító berendezés épült és új kutat fúrtak. Mindez náluk 25-30,-Ft/m3 vízdíj emelést 
jelentett.  
Október 19-én Csanádpalotán a LEADER eddigi eredményeirıl kaptunk tájékoztatást, 
valamint ismertették a hármas tengely maradványait és a négyes tengely kiírásait.  
A múlt héten kaptunk értesítést arról, hogy nyert a faluközpont felújítási pályázatunk, 11,3 
millió forintot. A jövı tavasszal kezdıdhetnek majd a munkák. A támogatások megítélése 
után a vállalkozóknál kb. 150 millió forint maradt meg. A négyes tengelyben összesen 460 
millió forint van.  
Ma az idısek világnapja alkalmából ünnepség volt a nyugdíjas klubban ahol megjelent dr. 
Buzás Péter országgyőlési képviselı is. Tájékoztatom a testületet, hogy az óvoda felújítás 
határideje november 15. A felújítási munkák jelenleg rendben folynak. A fıtéri buszforduló 
útépítés jelenleg áll, a vezetékek áttelepítése miatt. Pótmunkákat rendeltek el az átépítés miatt, 
de ez nem jár plusz befizetéssel számunkra. A közmunkások dolgoznak, a polgármesteri 
hivatal bejáratát építik, tisztítják a temetıt. Tájékoztatom a testületet, hogy az IKSZT 
pályázatot beadtuk és várjuk az eredményt. Az óvoda kerítés felújítására is hamarosan sor 
kerül, várhatóan november végére elkészül. 
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A napirendhez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (6 igen) 

szavazattal elfogadta a polgármesteri tájékoztatót. 
 
 
109/2009.(X.22.)Öh. 
Tárgy: A polgármesteri tájékoztató elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
I. Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta Horváth Lajos 
polgármester tájékoztatóját, és döntött annak elfogadásáról. 
 
A határozatról értesítést kap: 

 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Irattár 
 
 
II. napirendi pont 
Tájékoztató az adóbevételek és az átengedett bevételek alakulásáról 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Minden évben tárgyalja a képviselı-testület az adóbevételek 
alakulását. A kiadott anyag részletes, kellı tájékoztatást ad.  
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyzı: Az elıterjesztés külön tartalmazza a szeptemberi zárást 
követıen beérkezett befizetéseket. Tájékoztatom a testületet, hogy az anyag kiadását követıen 
még több mint 1,4 millió érkezett a számlánkra. Tájékoztatom a testületet, hogy kibocsátottuk 
a végrehajtási értesítıket és a közeljövıben megkapják az érintettek a jelzálogjog 
bejegyzésérıl szóló értesítést. Ismerem azt a nehéz anyagi helyzetet amelyben sok család él, 
ezért továbbra is humánus adósságrendezést folytatunk a részletekben történı fizetést 
lehetıvé tesszük az adósok számára.  
 
Horváth Lajos polgármester:  Bonyolult és nehezen áttekinthetı az iparőzési adó rendszere, és 
az hogy a változások után ez milyen lesz még nem tudjuk.  
 
Miklós Imre képviselı: Az a véleményem, hogy egy notórikus kérelmezı vállalkozónak nem 
kellene segítséget nyújtania az adóhatóságnak.  
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyzı: A tájékoztatóban foglalt fizetés könnyítések, két vállalkozót 
érintenek, akik közül az egyik 2008-ban kért elıször segítséget. Az akkor kapott 
részletfizetési kedvezményt pontosan teljesíti. 2009-ben is nyújtott be ilyen kérelmet és nem 
láttam akadályát annak, hogy részletfizetési kedvezményt kapjon. Rajta kívül egy vállalkozás 
kért fizetési halasztást, de ı december 31-ig befizeti az adóját.  
 
Horváth Lajos polgármester: Különbséget kell tenni a helyzetek között, nem lehet egyformán 
megítélni minden adóalanyt. A 6000.-Ft/ház/év kommunális adó alacsony, de a lakosság 
teherbíró képessége nem enged nagyobb mértékő adót. Az önkormányzat biztosítja a 
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közvilágítást, a járdát, a vizet, a pályázatok önereje szintén ebbıl az adónembıl állítható elı, 
ezért erre az adónemre mindenképpen szükség van. Az adóhátralékoknál kritikus a 
gépjármőadó. Az önkormányzat bevételébıl ezek a be nem hajtott adók hiányoznak. Az 
ingatlan tulajdonosoknak meg kellene érteni, hogy az ingatlan értékét növeli az út, a járda és a 
közvilágítás léte, és az sem mindegy, hogy ingatlan értékesítésnél van-e teher rajta. Makón az 
önkormányzat adókedvezményt ad, és ezt szóvá tették a helyi lakosok közül, hogy itt miért 
nincs. Ha a makói kedvezményhez hasonlót biztosítanánk, itt a fél falu nem fizetne adót. Az 
adó változtatása szóba sem került és szerintem elegendı lenne, ha a mostanit befizetnék.  
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 

Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (6 igen ) 

szavazattal elfogadta az adóbevételek és az átengedett bevételek alakulásáról szóló 

tájékoztatót. 

 
 
110/2009.(X.22.)Öh. 
Tárgy: Tájékoztató az adóbevételek és az átengedett bevételek alakulásáról 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az adóbevételek 
alakulásáról, felhasználásáról szóló tájékoztatót, és döntött annak elfogadásáról. 
 
A határozatról értesítést kap: 

 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzı   helyben 
3./ Irattár 
 
III. napirendi pont 
Elıterjesztések 
 
1.számú elıterjesztés 
2010. évi belsı ellenırzési terv 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Az elıterjesztést írásban megküldtük, kérem akinek van kérdése, 
hozzászólása mondja el. 
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyzı: Bizonyára emlékszik rá a képviselı-testület, hogy az elmúlt 
évben a körjegyzıségen belül átcsoportosításra kerültek az ellenırzési napok, és Kövegy 
átadta a ráesı napokat. Azzal fogadtuk el tavaly a határozatot, hogy idén visszapótlásra 
kerülnek az átadott napok. Ennek értelmében ebben az évben Királyhegyesen nem tart 
ellenırzést a belsı ellenırzési csoport, és a Királyhegyest megilletı ellenırzési napok, 
Kövegyre kerülnek átcsoportosításra. 
 

Az elıterjesztéshez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 



 6 

Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (6 igen ) 

szavazattal elfogadta a 2010. évi belsı ellenırzési tervet. 

 

 

111/2009.(X.22.)Öh. 
Tárgy: 2010. évi belsı ellenırzési terv 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 
1990. évi LXV.tv. 92. § (6) bek. alapján a 2010. évi belsı ellenırzési tervet az 1. számú 
mellékletben foglaltak szerint jóváhagyja. 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete tudomásul veszi, hogy a településre 
esı ellenırzési napok átcsoportosításra kerültek a körjegyzıségen belüli település – Kövegy 
község - ellenıri napjaihoz.  
 
 
Felelıs  Horváth Lajos polgármester 
Határidı: folyamatos 
 
A határozatról értesítést kap: 

 

1./ dr Buzás Péter Makó Város polgármestere   Makó 

2./ dr Bánfi Margit Makó város jegyzıje    Makó 

3./ Belsı ellenırzési csoport      Makó 

4./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzı     Helyben 
5./ Irattár 
 
 
Horváth Lajos polgármester: A Belsı Ellenırzés a Többcélú Társulás keretében kistérségi 
szinten mőködik. Elkészült a térségre vonatkozó Stratégiai Ellenırzési Terv, a 2009-2016 
éves idıszakra. A tervet terjedelme miatt, nem küldtük ki minden testületi tag részére, de 
lehetıség van a terv megtekintésére a körjegyzıségi hivatalban. A hosszú távú terv szerint 
változás nem lesz, a belsı ellenırzés ebben a szervezeti felállásban mőködik tovább.  
 
Az elıterjesztéshez hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (6 igen ) 

szavazattal elfogadta a Kistérségi Belsı Ellenırzési Rendszer Stratégiai Ellenırzési tervet 

2009-2016 évre. 

 
 
112/2009.(X.22.)Öh. 
Tárgy: Kistérségi Belsı Ellenırzési Rendszer Stratégiai Ellenırzési terve 2009-2016 
 

H A T Á R O Z A T 
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Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a 193/2003.(XI.26.)Korm.r. 32/B § 
alapján a  Kistérségi Belsı Ellenırzési Rendszer Stratégiai Ellenırzési tervét 2009-2016. évre 
a 2. számú mellékletben foglaltak szerint jóváhagyja. 
 
A határozatról értesítést kap: 

 

1./ dr Buzás Péter Makó Város polgármestere   Makó 

2./ dr Bánfi Margit Makó város jegyzıje    Makó 

3./ Belsı ellenırzési csoport      Makó 

4./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzı     Helyben 
5./ Irattár 
 
 
IV. napirendi pont 
Kérdések, Interpellációk 
 
Kérdés, interpelláció nem hangzott el. 
 
V. napirendi pont 
Egyebek 
 
 
Horváth Lajosné képviselı: Tájékoztatom a képviselı-testületet, hogy novemberben 
széleskörő szőrıvizsgálatokat tartunk a faluban a lakosság részére. Lesznek kihelyezve 
tájékoztató anyagok, amivel mindenkit értesítünk, és minden lakoshoz juttatunk el ismertetıt. 
A kiszálló szakemberek ellátására szívesen elfogadunk támogatást, mert azt nekünk kell 
biztosítani.  
 
Horváth Lajos polgármester: Megállapítom, hogy a képviselı-testület a mai napirendeket 
megtárgyalta. Köszönöm a képviselı-testület munkáját, a képviselı-testületi ülést bezárom.  
 
 
 

k.m.f. 
 
 
 

Horváth Lajos        Benákné Bárdi Ilona 
polgármester         körjegyzı 
 
 
 
 
Dávid József        Miklós Imre 
képviselı            képviselı 
jkv. hitelesítı        jkv. hitelesítı 
 
 


